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مردم در تاثیرپذیری رای  
دچار تردید شدند
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شکست طلسم ۱۳ ساله 
 کاوش های کُنارصندل 

کاوش های باستان شناسی کُنار صندل بعد از وقفه ۱۳ ساله با هدف تعیین عرصه و حریم محوطه کنارصندل جیرفت 
 با مجوز پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری از سر گرفته شد.

ویترین های خالی مرغ فروشی ها و کمبود مرغ در 
 کرمان؛ آیا وعده مسئولان به بحران پایان می دهد؟ 

کمبود ذخایر همه گروه های 
خونی در کرمان

مدیرکل انتقال خون استان کرمان با اشاره به کمبود 
خون در استان می گوید مصرف خون و فرآورده های 

خونی به دلیل انجام اعمال جراحی و همچنین تصادفات در تعطیلات بیشتر 
است.روح الله میرزائی افزود: با توجه به ایام پایانی سال و اینکه هر ساله، به دلیل 
مشغله های کاری در این ایام کاهش مراجعه به پایگاه های انتقال خون سراسر 

استان وجود دارد.

افزایش قیمـت مـرغ و ویترین های خالـی مغازه های 
مرغ فروشـی مشـکل ایـن روزهـای مـردم اسـتان 

کرمان اسـت؛ کالایی که کالای اساسـی و نیاز روزمره سـبد خانوار محسـوب 
می شوند.مشـکل کمبود اقلام اساسـی چـون مرغ در اسـتان کرمان سـریال 
دنباله داری اسـت کـه مسـئولان اسـتان هـر روز دلایلـی را بـرای آن مطرح 
می کننـد؛ روزی پـای مافیـای مـرغ را بـه میـان می کشـند، روزی مـردم را 
توصیـه به نخریـدن می کننـد و در روزهایـی پای عـدم تخصیـص نهاده ها به 
میـان کشـیده می شـود خلاصـه در تمامـی ایـن بحران ها ایـن سـفره مردم 

اسـت کـه روز بـه روز کوچک تـر و خالی تـر می شـود.  

به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی کرمان دکتر 
مهدی شفیعی سخنگوی این دانشگاه عصر شنبه 

دوم اسفندماه با بیان اینکه طی 24 ساعت گذشته، 12بیمار جدید کرونا 
در بیمارستان های استان بستری شده اند،گفت:»هشت نفر از آن ها از حوزه  
دانشگاه علوم پزشکی کرمان )شامل راور، رابر، بافت، بردسیر، کوهبنان، کرمان، 

شهربابک، زرند، ارزوئیه( هستند«.

بستری ۱2 نفر و مرگ 
یک بیمار در شبانه روز گذشته

داستان مرغ ادامه دارد

صفحه۳را 
بخوانید

صفحه 4 را 
بخوانید
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  اسفندماه قوت قلب
پری شاهین
دبیر تحریریه

بالادست هلیل آبی برای انتقال نداردبالادست هلیل آبی برای انتقال ندارد

 اسفند اما، با دیگر رفیقانش اندکی فرق 
دارد، فرقی آسمانی!

آسمانش انگار یوم الشک است. پسِ 
نگاهِ سردِ خورشیدش، لبخندی گرم، 
قوت قلبِ امیدواران است. بارانش هم 
تردید به دل دارد، بلاتکلیفِ چیستی 
و چونی خود است چون مردمانِ امروز، 
عاشق تجدد بهار و اسیر سنت دیرینِ 
سوزِ زمستان! ماهیِ سیاه کوچکی 
ست که دل به برکه راضی نمی کند و 
به خیال دریاها بازیگوشی می کند، 
ته تغاری است دیگر! زاده ی ایزد 
بانوی عشق، مظهر زنانگی و باروری، 
خنیاگر صبر و بردباری، الهه ی مقدس 
فروتنی. دلیر زنی که تیر برای  آرش 
مهیا می کند و او را امر می کند کمانی 
 برگزیند برای تعیین مرز ایران و توران.

و  است  عشق  زاده ی  نیز  اسفند 
لاجرم عاشق؛ بی قراری موج می زند 
در  آسمانش و قرار از دل ما نیز می 
گیرد. هر روزش انگار حکایتی جدا از 
روز دیگر است و فصلی دیگر. روزها 
از پیِ همند و از هم نیستند. وحدتی 
در این بوطیقا نیست! لحظه ی روزِ 
نو اما، نقطه ی تطهیر است، بشارت 
اعتدال و قرار و آسایش! چاووش 
است. سیاوش  رستخیز   خوانِ 
زندگی در اسفند، هیجان است و انتظار 
و التهاب. انگار یک بار دیگر زندگی را 
زندگی کردن است؛ از نو دیدن است؛ 
جور دیگر بوییدن است؛ تجربه ی اولِ 
شنیدن و لمس کردن است. ساده 
عجیب.  و  غریبند  همیشگی  های 
همه چیز سخنی تازه است، زدوه از 
 غبار عادت، وسوسه انگیز و دلفریب.

و این است که هر سال با روحْ زخم های 
فراوان، خسته و بریده از همه چیز و همه 
جا، باز فریب این همه دلربایی اسفند 
را می خوریم که شعبده ی زندگی در 
واپسین لحظات رو می کند. زندگی 
همیشه برنده است! این بار هم دلسردی 

را به زندگی باختیم.

تومــان  500 قیمــت              1399 اســفند   3 یکشــنبه         933 پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

ایرانیان جز اصلی ترین 
ساکنان خارجی 

 آنتالیا هستند
نظر  از  که  آنتالیا  استان 
عنوان  به  گردشگران،  تعداد 
ترکیه  گردشگری«  »پایتخت 
اول  انتخاب  است،  مشهور 
در  زندگی  برای  خارجیان 
می رود. شمار  به  نیز   ترکیه 

بر اساس داده های مرکز آمار 
ترکیه، جمعیت آنتالیا در سال 
2019، 2 میلیون و 511 هزار 
700 نفر بود که با افزایش  و 
1.5 درصدی در سال گذشته 
به 2 میلیون و 548 هزار و 308 
بر این اساس  نفر رسیده است.
90 کشور جهان  در آنتالیا از 
انگلستان،  روسیه،  جمله  از 
هلند،  قزاقستان،  آلمان، 
آمریکا،  اندونزی،  افغانستان، 
ژاپن و مالزی 94 هزار و 294 
می کنند.  زندگی  خارجی   نفر 
از این تعداد 56 هزار و 383 نفر 
آنتالیا  زن هستند.روس ها که 
را به مثابه »خانه دوم« خود 
می بینند، با 18 هزار و 905 نفر 
بیشترین جمعیت خارجی ها در 
 این استان را تشکیل می دهند.

همچنین قزاقستان با 11 هزار 
و 537، آلمان با 9 هزار و 615، 
ایران با 6 هزار و 703 و عراق با 6 
هزار و 201 نفر در رده های بعدی 
فهرست ساکنان خارجی آنتالیا 

قرار دارند.

مـارا
دنبال
کنید

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

آگهی مزایده )اجاره(

روابط عمومی اداره آموزش وپرورش شهرستان کهنوج

مدیریــت آمــوزش و پــرورش شهرســتان کهنــوج در نظــر دارد تعــداد: 1 بــاب واحد مســکونی 
در بلــوار معلــم ،بــاغ و زمیــن زراعــی هنرســتان کشــاورزی شــهید مــدرس واقــع در روســتای 
کهــور نارنجــک بــا جزئیــات منــدرج در اســناد مزایــده را بــا بهــره گیــری از ســامانه تــدارکات 

الکترونیکــی دولــت ) setadiran.ir( بــه صــورت الکترونیکــی بــه اجــاره برســاند.

زمان انتشار درسایت تاریخ  1۳۹۹/1۲/0۳ ساعت :۸صبح - مهلت دریافت اسناد مزایده 
 تاریخ :1۳۹۹/1۲/۱۳ ساعت :1۳

تاریخ بازدید :  1۳۹۹/1۲/04- زمان بازگشایی تاریخ : 1۳۹۹/1۲/14 ساعت : 10صبح   -زمان 
اعلام به برنده تاریخ :1۳۹۹/1۲/15

ضمناً رعایت موارد ذیل الزامی می باشد :
1-برگزاری مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل 
فرآیند مزایده شامل دریافت اسناد مزایده ) در صورت وجود هزینه مربوطه ( پرداخت 
تضمین شرکت در مزایده ) ودیعه ( ارسال پیشنهاد قیمت ، بازگشایی پاکت ها ، اعلام 

برنده ، و واریز وجه مزایده در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد0
۲-شایسته است قبل از ارائه پیشنهاد از موضوع مزایده بازدید به عمل آورید0

۳- علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی 
) توکن ( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند : مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه : 

0۲1 – 41۹۳4
www.setadiran.( اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها ، در سایت سامانه

/ پروفایل مزایده گر « موجود است0 نام  ir( بخش » ثبت 
4- هزینه نشر آگهی و کارشناسی بر عهده برنده مزایده می باشد0

5- آموزش و پرورش در رد و پذیرش پیشنهادات مختار می باشد0
6- به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، مخدوش ، فاقد ضمانت نامه و پیشنهاداتی که خارج 

از مهلت قانونی ارائه شود ترتیب اثر داده نخواهد شد.
7- ارائه تضمین معتبر مطابق با اسناد مزایده الزامی می باشد0  

۸-شماره تماس اداره آموزش وپرورش شهرستان کهنوج واحد حقوقی: 0۹1۳۳4۸۲۳11

شهرستان کهنوجشهرستان کهنوج

 ویروس انگلیسی با مسافران عراق آمد
وزیر بهداشت تاکید کرد: باز هم از مردم 
تقاضای صبوری، رعایت بیشتر پروتکل ها 
و همکاری با ما برای نیفتادن به دام ویروس 
 مخوف و موتاسیون یافته کووید-19 را دارم.

به گزارش ایسنا، دکتر سعید نمکی گفت: 
ویروس جدید انگلیسی امروز فراتر از 
مواردی است که از بیرون آمده و همانطور 
که قبلا گفته بودم این ویروس در کل کشور 
در گردش است. هفته گذشته گزارشاتی 
داشتیم مبنی بر مرگ و میر در استان 
قزوین و البرز که من دوشنبه به قزوین 
رفتم و ستاد استانی را به همراه استاندار و 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قزوین و البرز، 
تشکیل دادم که تصمیمات بسیار خوبی 
گرفته شد و امروز می توان به جرات بگویم 
که با کمک و پشتکار شبانه روزی همکارانم 
در دو دانشگاه، و همچنین در استانداری 
های این دو استان و... ما وضعیت را در این دو 
استان خوشبختانه ثابت می بینیم و امیدوارم 
 شیوع و گسترش بیشتری نداشته باشند.
وی افزود: گرفتاری عمده ای در استان 
خوزستان پیدا کردیم که خواب و خوراک 
را از ما و همکارانمان گرفته است. متاسفانه 
در شادگان به عنوان اولین کانون و سپس 
در رامهرمز، اهواز و آبادان و قسمت های 
جنوب و به خصوص غرب استان خوزستان 
به شدت گرفتار شدیم. همانطور که قبلا 
گفتم این ویروس به مراتب سرکش تر و 
مهاجم تر از ویروس قبلی است و همانطور 
که گفتم این ویروس هم ابتلای بیشتر، 
هم بیماری زایی و هم مرگ و میر بیشتری 
نسبت به ویروس ووهان دارند. همکارانم 
در خوزستان به شدت مراقبند و تیم 
های مختلفی را فرستادیم. برنامه های 
مفصلی داشتیم و امروز هم در ستاد ملی 

تصمیمات خوبی اتخاذ شد و اختیارات 
 خوبی به رییس دانشگاه و استاندار داده شد.
نمکی تاکید کرد: متاسفانه کانون اصلی 
گرفتاری ما در خوزستان با ویروس انگلیسی 
مسافرینی بودند که از کشور همسایه ما عراق 
می آمدند. ما مرزها را بستیم و تا اطلاع ثانوی 
 عبور و مروری از مرزها نخواهیم داشت.
وی افزود: از طرفی از وزیر کشور تقاضا 
کردم که به عنوان فرمانده قرارگاه عملیاتی 
ابلاغ کنند که مرزهای ما به عراق از مسیر 
استان های غربی مانند کرمانشاه و ایلام به 
سرعت بسته شود و تردد نداشته باشیم. 
همچنین تصمیم گرفتیم که پروازهای 
به استان خوزستان را مدیریت کنیم. 
همکارانم در بیماریابی به شدت دارند کار 
می کنند. همچنین قرار شد مسیر رفت و 
آمد قسمت های شمال و شرق استان 
که آلودگی به ویروس موتاسیون یافته را 
 نداشته با قسمت های دیگر قطع شود.
وزیر بهداشت ادامه داد: استان های دیگر 
مانند هرمزگان، ایلام، بوشهر، چهارمحال و 
بختیاری، اصفهان که معمولا بعد از خیزهای 
خوزستان گرفتار می شوند باید به شدت 
مراقب باشند. مردم عزیز ما به شدت باید 
مراقب باشند. متاسفانه آنچه که پیش 
بینی می کردیم، محقق شد و آن گرفتاری 
در دام و تله یک ویروس به مراتب سرکش 
تر از ویروس قبلی است، اما نباید وحشت 
کنیم بلکه تنها راه مقابله با آن همان رعایت 
فاصله گذاری و پروتکل هاست. در بسیاری 
از شهرهای خوزستان رعایت پروتکل ها 
به زیر 10 درصد نزول کرده بود. در حالی 
که رابطه مستقیمی میاین کاهش رعایت 
پروتکل ها و افزیش موارد ابتلا است. اگر 
مردم دقت کنند و از خودشان مراقبت 

کنند، ما به آن شکل دچار هراس و وحشت 
 از اشاعه ویروس جدید نخواهیم داشت.
وی گفت: همچنین جلسه واکسن کرونا 
را هم داشتیم. خوشبختانه افرادی که در 
داخل واکسن تولید می کنند در جلسه 
بودند و پروژه ها به خوبی پیش می رود. 
در عین حال به شدت دنبال این هستیم 
که اثربخشی واکسن های تولیدی مان را 
روی ویروس موتاسیون یافته هم ارزیابی 
 کنیم. پروژه ای است که پیش می رود.
وزیر بهداشت گفت: واکسن های وارداتی 
را هم دنبال می کنیم. تزریق واکسن 
اسپوتنیک را برای 100 هزار نفر دیگر آغاز 
کردیم که در گروه های آسیب پذیر کادر 
بهداشت و درمان انجام می شود. ورود 
را  واکسن ساینوفارم چین  250 هزار 
خواهیم داشت که هفته آینده به محض 
 ورود به گروه های آسیب پذر می زنیم.

وی افزود: واکسن آسترازنکا هم از سبد 
کووکس در اواخر این ماه دریافت می شود 
که ان شاءالله بتوانیم واکسیناسیونش را 
آغاز کنیم. واردات واکسن هایی را از هند 
و کره جنوبی دنبال می کنیم. امیدواریم تا 
پایان اسفند ماه بتوانیم گروه های آسیب 
 پذیر را تحت واکسیناسیون قرار دهیم.
وزیر بهداشت گفت: همچنین واکسنی را که 
با انتقال دانش فنی از کوباست داشته باشیم. 
مزیت این واکسن این است که افرادی که قبلا 
مبتلا شدند با یک دوز واکسن دیگری که از 
کوبا دانش فنی اش را می گیریم، می توانیم 
 به عنوان دوز یادآور ایمنی آنها را تامین کنیم. 
وی گفت: باز هم از مردم تقاضای صبوری، 
رعایت بیشتر پروتکل ها و همکاری با ما برای 
نیفتادن به دام ویروس مخوف و موتاسیون 

یافته کووید-19 را دارم.

 پروژه انتقال آب هلیل رود مجوز و پیوست زیست محیطی ندارد
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کمبود ذخایر همه گروه های 
خونی در کرمان

مدیرکل انتقال خون استان کرمان با اشاره به کمبود خون در استان 
می گوید مصرف خون و فرآورده های خونی به دلیل انجام اعمال 

جراحی و همچنین تصادفات در تعطیلات بیشتر است.
روح الله میرزائی افزود: با توجه به ایام پایانی سال و اینکه هر ساله، 
به دلیل مشغله های کاری در این ایام کاهش مراجعه به پایگاه های 
انتقال خون سراسر استان وجود دارد.او اضافه کرد: در تعطیلات 
نوروزی نیز به دلیل تعطیلی و سفرهایی که ممکن است انجام شود 
)که امیدواریم در ایام کرونا این اتفاق نیفتد( با کاهش اهدای خون 
شدیدتری مواجه هســتیم.میرزائی تصریح کرد: در حال حاضر 
شاهد کاهش مراجعین برای اهدای خون و به تبع آن شاهد کاهش 
ذخایر خون استان کرمان هستیم و بحران کرونا مزید بر علت شده 
و کاهش اهداء شدیدتر است.مدیرکل انتقال خون استان کرمان 
گفت: هم اکنون با کاهش ذخایر خون اســتان مواجه هســتیم و 
چنانچه مردم که همیشــه به کمک نیازمندان به خون آمده اند، 
به فکر نیازمندان باشــند این کاهش جبران می شود و نیازمندان 
به خون، دغدغه کمبود خون را ندارند.میرزائی افزود: از همه هم 
استانی ها به ویژه در گروه خونی O درخواست داریم در این ایام با 
مراجعه به پایگاه های سراســر استان نسبت به اهدای خون اقدام 

کنند تا کاهش ذخایر استان جبران شود.
مدیرکل انتقال خون اســتان کرمان تصریح کرد: در پایگاه های 
انتقال خون پروتکل های بهداشتی کاملا رعایت می شود و وسایل 
معاینه ضدعفونی می شــود و در صورتی کــه فردی کوچکترین 
علامت از هر بیماری داشته باشد، اجازه اهدای خون پیدا نمی کند 

لذا اهداکنندگان نگران ابتلا به کرونا در پایگاه ها نباشند.

بصیری رئیس ستاد انتخابات 
استان کرمان شد

طی حکمی از سوی دکتر زینی وند استاندار کرمان، دکتر محمد 
صادق بصیری، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی با حفظ سمت 
به عنوان رئیس ســتاد انتخاب اســتان در امر برگزاری انتخابات 
سیزدهمین دوره ریاست جمهوری اسلامی ایران و ششمین دوره 

شوراهای شهر و روستا منصوب شد.
انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری همزمان با انتخابات 
میان دوره ای مجلس شورای اســلامی در ۶ حوزه، میان دوره ای 
مجلس خبرگان رهبری در ســه حــوزه انتخاباتــی و انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر و روستا در یک هزار و 3۷2 شهر و 40 هزار 

و ۶20 روستا و تیره عشایری 2۸ خرداد 1400 برگزار می شود.
طبق اطلاعیــه وزارت کشــور ثبت نــام داوطلبــان انتخابات 
ریاســت جمهوری از ســاعت ۸ صبح روز سه شــنبه مورخ 21 
اردیبهشت 1400 آغاز و تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 25 

اردیبهشت1400)به مدت 5 روز( ادامه می یابد.
همچنین ثبت نام داوطلبان عضویت در شوراهای اسلامی شهرها 
از ساعت ۸ صبح روز چهارشنبه مورخ 20 اسفند 1399 آغاز و تا 
پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ  2۶ اسفند 1399)به مدت ۷ 
روز( ادامه می یابد.براساس اطلاعیه شماره پنج، ثبت نام داوطلبان 
عضویت در شــوراهای اسلامی روســتاها و تیره های عشایری از 
ساعت ۸ صبح روز دوشــنبه مورخ 1۶ فروردین 1400 آغاز و تا 
پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخ 22 فروردین1400 )به مدت 

۷ روز( ادامه می یابد.
همچنین ثبت نام داوطلبان میاندوره ای مجلس شورای اسلامی از 
ساعت ۸ صبح روز یکشنبه مورخ  هشتم فروردین ماه 1400 آغاز 
و تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 14 فروردین ماه 1400)به 

مدت ۷ روز( ادامه می یابد.
ثبت نام داوطلبــان میاندوره ای مجلس خبــرگان رهبری هم از 
ســاعت ۸ صبح روز جمعه مورخ 13 فروردین ماه 1400 آغاز و تا 
پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 19 فروردین ماه1400)به 

مدت ۷ روز( ادامه می یابد.

عضو ارشــد جبهه اصلاح طلبان ایران با بیان اینکه 
سیاست جزء با استمرار به نتیجه نمی رسد و فرار از 
صحنه بزرگترین اشتباه است که یک گروه سیاسی 
و یا شخصیت های سیاســی می توانند انجام دهند 
گفت:ما باید آموزش بیشــتری را بــرای کادرهای 

سیاسی انجام می دادیم.
حســین مرعشــی روز جمعه در چهارمین کنگره 
جمعیت توسعه و آزادی اســتان کرمان گفت این 
جمعیت در یکــی از دوره های ســخت تاریخ ایران 

تشکیل شده است.
او گفت:شرایط سیاسی برای تیم و گروه ما در سطح 
کشور فضای خیلی روانی نیست وتحت تاثیر عوامل 
مختلف با مشکلاتی در عرصه سیاسی روبرو هستیم.

مرعشــی اضافه کرد:یکی از مشکلات این است که 
مردم به تاثیرپذیری رای شــان دچار تردید شدند و 
فکرمی کنند با رای دادن مشکلی از آن ها در گذشته 

حل نشده است.
ســخنگوی حزب کارگزاران ســازندگی افزود:در 
پیدا یش این روحیه چند عامل دخیل بوده که عوامل 
خارجی یکی از آن عوامل بوده.در دوره دوم ریاست 
جمهوری آقای روحانی به دلیل کار بسیار غیر معمول 
و غیرمتعارفی که ترامپ انجام داد و ضعف مفرطی که 
آسیا و اروپا در مقابل این بدعهدی بروز دادند.او اضافه 
کرد:هیچ کس فکرنمی کرد در جهان چند صدایی 
امروز یک دولت به نام دولت آمریکا تصمیم بگیرد 
یک کشوری را در حدی در فشار قرار دهد که این حد 
از فشار ازتحریم های مصوب شورای امنیت سازمان 

ملل هم سخت تر با شد.
به گفته مرعشی یکی از موضوعات آن ادامه تحریم 
تسلیحاتی ایران،دومین موضوع استفاده از ابزار ماشه 
برای برگرداندن قطعنامه شورای امنیت و آمریکا در 
هر دو شکست خورد اما آمریکا در عرصه اقتصادی 

موفق شد فشار سنگینی را به اقتصاد ایران بیاورد.
خوشبختانه مقاومت بیش از حد تصور مردم در مقابل 
مشکلات اقتصادی،اقدامات به موقع دولت و کنترل 
دولت بر اقتصاد و وجود سرمایه گذاری هایی که در 
دولت هاشمی و خاتمی انجام شــده بود توانستیم 

ایستادگی کنیم.
در بدترین شرایط از کوچکترین روزنه ها به 

سمت امید استفاده کرد
عضو ارشــد جبهه اصلاح طلبان ایران گفت:ریشه 
بخشــی از نارضایتی های فعلــی و ناامیدی مردم 

فشــارهای اقتصادی است که منشــا آن در خارج 
ازکشور است.

او اضافه کرد:بخش دیگر ناامیدی مردم این اســت 
که جمعیتی اصرار دارند نشان دهند که می توانند 
انتخاب مردم را باطل کنند و تلاش می کنند تا رأی 
مردم را تزئینی و تشریفاتی تلقی کنند و این خیانت 
به آرمان امام راحل و افکار واندیشه های رهبری است.

مرعشــی بخش دیگر ناامیدی مردم را ضعف های 
تشکیلاتی کار خود اصلاح طلبان عنوان کرد.

او گفت:عادت کردیم در شــرایط خیلی آرام و رو به 
جلو و شرایط پیروزی حرکت و سیاست ورزی کنیم 
و وقتی کار سخت می شود هرکسی به یک گوشه ای 
فرار می کند و بعد فرار از صحنه،یه سری حرف های 

روشنفکرانه تئوریزه می کنیم.
فرار از صحنه بزرگترین اشتباه است

مرعشی اضافه کرد: ما باید آموزش بیشتری را برای 
کادرهای سیاسی انجام می دادیم و باید اصلاح طلبان 

در سطح ملی انسجام بیشتری داشته باشند.
ســخنگوی حــزب کارگــزاران ســازندگی 
گفت:روشنفکران با سیاست مداران فرق می کنند 

ونباید این دومجموعه را مخلوط کنیم.
مرعشی بیان دا شت:ثروت، قدرت وعلم نعمت های 
2گانه ای هستند که می توانند منفی و مثبت باشند.

به گفته او در جایی ثروت تبدیل تکبر و درجای دیگر 
درخدمت مردم گرفته شود وعلم نیز بسیار فضیلت 
دارد اما علمی که منجربه ســاختن بمب اتم شود و 
میلیون ها آدم را با یک فشار ماشه بکشد،علم نیست.

او افزود:قدرت را نیز می توان در راستای مطلوب به 
منظور خدمت و پیشبرد اهداف کشور و حل مشکلات 
مردم اســتفاده کرد بنابراین دلیلــی ندارد؛عرصه 
سیاســت که عرصه مدیریت و قدرت اســت تحت 
تاثیر عرصه روشنفکری قراربگیرد و غیرقابل اهمیت 

بدانیم.
سیاستمدار حق ندارد ؛صحنه سیاسی 

را خالی کند
عضو ارشد جبهه اصلاح طلبان ایران گفت:سیاستمدار 
حق ندارد ؛صحنه سیاسی را خالی کند بلکه باید در 
بدترین شــرایط از کوچک ترین روزنه ها به سمت 
امید استفاده کرد.مرعشــی افزود:هیچ فرصتی را 
سیاستمدار نباید از دست دهد و همه مردمی که در 
انتخابات مجلس یازدهم شرکت نکردند در تشکیل 

مشکلات این مجلس شریک هستند

 مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان با 
اشاره به مشــکلات مربوط به تامین نیروی 
انســانی در این نهاد گفت: نقــل و انتقالات 
انرژی زیادی از نیروهای اداری می گرفت اما 
امروز بیش از 90 درصد نیروهای این اداره کل 

بومی هستند.
احمد اسکندری نسب افزود: عزت معلم در 
هر شرایطی باید حفظ شود، معلمان پرورش 

دهندگان آینده سازان کشور هستند.
او اظهار داشت: اســفند ماه سال گذشته در 
همین روزها، بیماری کرونا جدی و مدارس 
یکی پس از دیگری تعطیل شدند و به طور 
رسمی از پنجم اسفند 9۸ مدارس،از حالت 
آموزش حضوری خارج شدند، همه ما با راه 
نرفته ای که تا به حال هیچ تجربه ای در این 

خصوص نداشتیم، مواجه شدیم.

او با بیان این که شاید تنها نهادی که از همان 
روزهای اول به این فکر بود که چگونه برای این 
بحران برنامه ریزی و تعطیلی ها را جبران کند 
آموزش و پرورش بود، افزود: این برنامه ریزی 
ها که در کشور انجام شد در هیچ جای دنیا با 
این سرعت اتفاق نیفتاد،با سرعت، شبکه شاد 
راه اندازی شد، کار دشواری بود به این دلیل 
که ما تجربه و پیش زمینه ای در این خصوص 

نداشتیم.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان 
گفت: قبل از شــیوع بیماری کرونا کارگروه 
کیفیت بخشی در شهرستان ها را راه اندازی 
کردیم، شهرســتان ها و مناطق، مدارس و 
همکاران لازم التوجه، شناســایی شدند و 
نتیجه این شد که نتایج درخشانی در کنکور و 

در میانگین نمرات داشتیم.

حسین مرعشی:

مردم در تاثیرپذیری رای شان دچار 
تردید شدند

پیشرفت ۳۹ درصدی پروژه 
فاضلاب کرمان

پروژه 23 ساله فاضلاب در کرمان که از ســال 9۷ با ورود بخش 
خصوصی شتاب گرفت اکنون به گفته معاون بهره برداری شرکت 
آب و فاضلاب استان کرمان به پیشرفت 39درصدی رسیده است.

به گفته مجیــد جمالی زاده تا قبل از ســال 9۷این پــروژه  تنها 
2۸درصد رشد فیزیکی داشته و درحال حاضر سرعت پیشرفت این 

پروژه با روزی هزار متر در کشور بی نظیر است.
مدیرعامل شرکت آب فاضلاب اســتان کرمان در تابستان امسال 

گفته بود باید پنج سال دیگر هم برای تکمیل این پروژه صبر کرد.
به گزارش ایرنا معاون بهره برداری شــرکت آب و فاضلاب استان 
کرمان می گوید شرکت های بخش خصوصی آب فاضلاب را برای 

بخش صنعت می خواستند.
او تصریح کرد:در ســال انعقاد قــرارداد ارزش ســرمایه گذاری 
هزار و 39۶میلیارد تومــان بود که امروزه این مبلغ به ســه هزار 
و11۶میلیاردتومان افزایش پیدا کرده است. حجم کلی کاری که 
باید انجام دهند هزار و 450 کیلومتر است که تا پایان دی ماه 99 
سرمایه گذار 25۸ کیلومتر را اجرا کرده است.به گفته او براساس 
جدول زمان بندی قرارداد ســرمایه گذار متعهد شــده در سال 
9۸حدود 100 کیلومتر، سال 99 حدود 250 کیلومتر، سال 1400 
حدود 350 کیلومتر،در سال 1401حدود 400 کیلومتر و درنهایت 

سال 1402که آخرین سال است 350 کیلومتر را اجرا کند.
جمالی زاده اضافه کرد:سرمایه گذار از 1۷کیلومتر خط انتقال آبی 

که متعهد شده بود 10 کیلومتر آن را اجرا کرده است.
به گفته او، اشتغالزایی این پروژه هزار و 30 نفر مستقیم و بیش از 

200 نفر غیر مستقیم است.
سهم پرداخت مردم چقدر است؟

معاون بهره برداری و توسعه فاضلاب گفت:هزینه ای که مردم باید 
پرداخت کنند شامل هزینه حق انشعاب، که این مبلغ را شورای 
اقتصادی کشور ابلاغ می کند،همچنین هزینه سیفون گذاری است 
و براساس مصوبه سال 9۸ این مبلغ 2میلیون ۸00 هزار تومان بود 

و هزینه آن برای امسال هنوز برآورده نشده است.
او اذعان کرد:ساکنان شهر کرمان به دلیل مشکل آبهای زیرسطحی 
از پر شدن سریع چاه ها رنج می برند و هر نوبت تخلیه چاه قریب 

۷00هزارتومان برایشان هزینه می برد.
این مسئول با اشاره به زمان بهره برداری طرح یادآور شد:سرمایه 
گذار با اجرای این پروژه حق برداشت ۷50میلیون مترمکعب در 
29ســال از فاضلاب کرمان را دارد که کل این مقدار برای صنعت 

استفاده خواهد شد.

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
استان کرمان بااشاره به ممنوعیت واردات پوشاک 
از سه سال پیش گفت:عرضه پوشاک خارجی در 
بازار استان ممنوع است لذا با تشکیل تیم های عملیاتی با متخلفان 
برخورد می شود.حمید شمس الدینی روزگذشته در نشست 
کمیسیون برنامه ریزی و هماهنگی مبارزه با قاچاق کالا و ارز، 

ازمغفول ماندن مبارزه با قاچاق پوشاک و منسوجات انتقاد کرد.
او اظهارداشت:طرح مقابله با قاچاق پوشاک و منسوجات به 
صورت پایلوت در تهران و هشت استان دیگر اجرا شد که متاسفانه 
استان کرمان هنوز به این مقوله نپرداخته است.دبیر شورای 
هماهنگی مبارزه با قاچاق کالا و ارزاستان کرمان با بیان اینکه در 
حمایت از تولید باید اصناف در کنار ما باشند گفت:در برخورد با 
متخلفان حوزه پوشاک شناسایی کامل در شهر کرمان انجام شده 
و شهرستان ها در حال انجام است.او ادامه داد:تیم های عملیاتی 
به سرعت تشکیل و کار برخورد قانونی را آغاز کنند و با هم افزایی 
تمامی دستگاه های مرتبط این مشکل را در استان رفع می کنیم.

تنها ۳۰ درصد نیاز مرغ استان در کرمان تولید می شود
رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان کرمان نیز در این 
نشست گفت:مصرف روزانه مرغ استان کرمان نزدیک به 220 تن 
است که حدود ۷0 تن )تقریبا 30 درصد نیاز استان( آن در داخل 
استان تولید می شود که در زمینه گوشت مرغ استان با چالش 
روبرو هستیم.مهدی حسینی نژاد افزود: 2 پدیده شوم گرانی و 
گران فروشی در بازار ما اتفاق افتاده است لذا باید این موضوع را 

حل کرده و با گرانفروشی برخورد کرد.
او با بیان اینکه تمامی اصناف و واحدهای تولیدی نتوانستند از 
تسهیلات کرونایی به علت بروکراسی ها و سخت گیری ها استفاده 
کنند گفت:تنها نزدیک به 5۸ میلیارد تومان از یک هزار میلیارد 

تومان تسهیلات سهمیه استان کرمان جذب شد.
او تصریح کرد:در زمان شیوع ویروس کرونا همه به وزارت بهداشت 
کمک کردند که در شرایط جنگ اقتصادی،باید تمامی دستگاه ها 

به شرایط اقتصادی استان نیز کمک کنند.
دبیر کارگروه تنظیم بازار استان کرمان افزود: این استان در تورم 
نقطه به نقطه که در 13شاخص بررسی می شود در رتبه 21 کشور 

و در تورم سالانه در رتبه نهم قرار دارد.

مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان 
کرمان با بیان اینکه سال گذشته در ۶ هزار و ۸00 
هکتار از اراضی کرمان علیه ملخ صحرایی مبارزه 
شد گفت:امسال آمادگی مبارزه با این آفت در 10 تا 15 هزار هکتار 

از اراضی این استان وجود دارد. 
ناصر طاهری افزود:یک میلیارد و ۶0 میلیون تومان تاکنون برای 
مبارزه با ملخ صحرایی به شمال استان اعتبار تخصیص یافته و در 

حال حاضر به حدود 550 میلیون تومان اعتبار نیاز داریم.  
او با اشاره به کمبودها در رابطه با مقابله با این آفت اظهار داشت: 
با توجه به اینکه پیش بینی می کنیم تعداد بیشتری از شهرهای 
شمال استان کرمان مورد هجوم ملخ قرار بگیرند در تامین پرسنل 

و خودرو نیاز به کمک داریم.
مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان بیان 
کرد:ستاد مبارزه با ملخ صحرایی در کرمان تشکیل شده و 10 تن 
سم مورد نیاز برای مبارزه با این آفت ذخیره و سم پاش ها تجهیز 
شده است. اوبا اشاره به برگزاری ستاد مبارزه با ملخ صحرایی در 
ارزوئیه به عنوان یکی از شهرستان های درگیر با این آفت طی 
سال های گذشته گفت:قرار شد ادارات وابسته این شهرستان نیز 

به کمک جهاد کشاورزی بیایند. 
یک میلیون و ۸00 هزار هکتار ردیابی ملخ صحرایی از سال 9۸ 
تاکنون در کرمان انجام و یک میلیون و ۶00 هزار هکتار از اراضی 
این استان علیه این آفت به صورت زمینی و هوایی سم پاشی 

شده است.
آفت ملخ صحرایی 20 درصد از خشکی های دنیا را در سیطره 
خود دارد و می تواند بیش از 200 کیلومتر در روز پرواز کند که در 
هفته به بیش از یک هزار کیلومتر می رسد و البته رکورد پنج هزار 

کیلومتر را نیز دارد.
این ملخ روزانه معادل وزن خود، خوراک دارد و هر یک هزار و 
100 ملخ در یک روز می تواند معادل یک انسان یعنی حدود 2 
کیلوگرم از محصولات غذایی استفاده کند که در شرایط طغیانی 

تنه درختان از هجوم آنها مصون نیستند.
زاد و ولد این آفت نیز به گونه ای است که در طول سه تا پنج  ماهه، 
300 تخم به فاصله یک هفته و در هر دوره 90 تا 120 عدد تخم 

در عمق 10 سانتیمتری خاک می گذارد.

رئیس کل بانک مرکزی از برقراری ارز 4200 تومانی برای کالاهای اساسی حداقل تا 6 ماه اینده 
خبر داد و گفت: این موضوع در دســتور کار دولت قرار دارد و نظر مجلس نیز دراین خصوص 

مثبت است. 
به گزارش ایرنا، "عبدالناصر همتی" روز شــنبه در جریان ســفر به اســتان همدان در جمع 
خبرنگاران، اظهار داشت: دولت 2 کار را برای کنترل و جلوگیری از افزایش قیمت ها در دستور 

کار قرار داده است.
وی اضافه کرد: ارز 4200 تومانی حداقل تا 6 ماه آینده برقرار است و نظر مجلس شورای اسلامی 

نیز در این زمینه مثبت است.
رئیس کل بانک مرکزی درباره افزایش نرخ برخی از اقلام نیز گفت: رئیس جمهوری به تازگی 
در جلسه ســتاد اقتصادی، وزرای صمت و جهاد کشــاورزی را موظف به کنترل این وضعیت 

کرده است. 
همتی خاطرنشان کرد: طبق تاکید رئیس جمهوری قیمت کالاهایی که با ارز 4200 تومانی در 

اختیار مردم قرار می گیرد حتما باید متناسب با نرخ ارز نهاده هایشان باشد.

همتی: ارز 42۰۰ تومانی تا ۶ ماه آینده برقرار است

بیش از ۹۰ درصد از نیروهای
آموزش و پرورش کرمان بومی هستند

هیئت وزیران با اصلاح موادی از مصوبه تعیین تعرفه هزینه جبران افت سفره های آب زیرزمینی 
در ارتباط با شهرک ها و نواحی صنعتی موافقت کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دفتر هیئت دولت، هیئت وزیران در جلسه 29 بهمن 1399 
به پیشنهاد وزارت نیرو، تصویب نامه مربوط به تعیین تعرفه هزینه جبران افت سفره های آب 

زیرزمینی را اصلاح کرد.
به موجب این اصلاحیه، شهرک ها و نواحی صنعتی از 40 درصد تخفیف در پرداخت هزینه های 

جبرانی برخوردار خواهند شد.
همچنین مقرر شد سقف آب مصرفی شــهرک ها و نواحی صنعتی به نسبت تعداد واحدهای 

استقراریافته در آنها تعیین شود.
دولت همچنین با توجه به گذشت بیش از یک ماه از تاریخ مصوبه مربوط به تعیین تعرفه هزینه 
جبران افت سفره های آب زیرزمینی به دلیل فرآیند اصلاحات صورت گرفته در آن، با تغییر و 

بروز رسانی تاریخ صدور مصوبه مذکور موافقت کرد.

موافقت دولت با اصلاح مصوبه تعیین تعرفه 
جبران افت سفره های زیرزمینی

استاندار کرمان در احکامی جداگانه سرپرست 
دفتر جــذب و حمایــت از ســرمایه گذاری، 
سرپرست دفتر سیاسی، انتخابات و تقسیمات 
کشوری، سرپرســت دفتر مدیریت عملکرد و 

سرپرست دفتر استاندار را منصوب کرد. 
با صدور این احکام از ســوی دکتــر زینی وند 
اســتاندار کرمان »غلامرضا نویدی« به عنوان 
سرپرســت دفتر جذب و حمایت از ســرمایه 
گذاری، »علیار اسکندری نســب« سرپرست 
دفتر سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری، 

تاج الدین صالحیان سرپرست دفتر مدیریت عملکرد، بازرســی و امور حقوقی و »رضا اشک« 
سرپرست دفتر استاندار منصوب شدند.

4 انتصاب جدید 
در استانداری کرمان

 ممنوعیت عرضه پوشاک 
خارجی در بازارکرمان

وجود آمادگی مبارزه با ملخ های 
صحرایی در ۱۵ هکتار از مراتع کرمان 

خبر

خبر

خبرخبرخبر

محمدحسین کفراشی با بیان اینکه در دوران 
کرونا تمام فعالیت ها تحت تاثیر قرار گرفت، 
اظهار کرد: نظارت های ما بر فرایند های آموزشی 
و پرورشی طبق سنت گذشته انجام می شد 
که با حضور دانش آموزان و مدرسه نظارت ها 
آسان تر بود و در فضای مجازی کار مشکل تر 
شد که باید برنامه عمل جدید تهیه تا پوشش 

تحصیلی را تعیین می کردیم.
وی بررسی میزان اهتمام مسئولان استانی، 
رصد وضعیت پوشش دانش آموزان، بررسی 
وضعیت مدیران، رصد احراز و عدم احراز 
دانش آموزان در شبکه شاد و شناسایی 
روش های جایگزین، سنجش رضایت اولیا، 
نظارت بر نحوه عوامل آموزشی و اداری را از 
اهداف این کار دانست و افزود: شاخص هایی 
را برای رسیدن به این اهداف تعیین و سعی 
کردیم به اهداف خود برسیم. در این راستا 
وب فرم هایی را تهیه کردیم و ۷14 منطقه 
و 105 هزار و 339 مدرسه این وب فرم ها را 
دقیق پر کردند و براساس آن از برنامه شاد نیز 
اطلاعاتی گرفتیم تا دانش آموزانی که تحت 
پوشش نیستند را شناسایی کنیم.مدیرکل 
ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات وزارت 
آموزش و پرورش بیان کرد: براین اساس تعداد 
3۷5 گروه استانی را مامور کردیم تا تیم نظارتی 
تشکیل دهند و به مناطق کشور ورود پیدا کنند 
تا وضعیت تحصیلی را بسنجند در این بازدید ها 

فعالیت 29 اداره کل مورد بررسی قرار گرفت.
وی گفت: آمار دانش آموزان مدارس بازدید 
شده در حدود ۶24 هزار نفر بود که حدود 5 
درصد دانش آموزان کل کشور می باشد؛ از این 
تعداد در حدود 5۶۶ هزار نفر در پلتفرم شاد 
احراز هویت شده بودند و تنها 9 درصد دانش 
آموزان یا به عبارتی در حدود 5۷ هزار نفر از 

دانش آموزان در شاد حضور نداشتند.
وی با بیان اینکه سعی کردیم از مناطق نظارت 
تصادفی داشته باشیم افزود: با توجه به این 
وضعیت سعی داشتیم دوسوم بازدید ها در 
مناطق محروم و یک سوم در مناطق برخوردار 
باشد تا پوشش تحصیلی را بررسی کنیم. از 2 
هزار و ۸۷5 مدرسه بازدید کردیم که هزار و 
1۸3 مدرسه ابتدایی، ۷۶2 مدرسه متوسطه 
اول، ۶33 مدرسه متوسطه دوم و 29۷ مدرسه 

فنی و حرفه ای و کاردانش بود.

معاون توسعه روستایی و مناطق محروم 
کشور گفت: یک میلیون و نیم از جمعیت 
روستایی بیمه رایگان شده اند و یک سوم 
پرداخت  دولت  توسط  نیز  بیمه  سهم 
می شود.محمد امید، در مراسم افتتاح پروژه 
گازرسانی به 100 روستا که در روستای 
هانیس با حضور معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شد اظهار کرد در دولت دوازدهم یک 
هزار کیلومتر راه روستایی به بهره برداری 
رسیده و کردستان در شاخص راه روستایی 
آسفالت از 30 درصد به 50 درصد رسیده 
است.او با بیان اینکه با اتمام پروژه گازرسانی 
به 100 روستا ضریب نفوذ گاز در کردستان 
به 99 درصد می رسد، افزود که در بحث گاز 
نیز 100 روستا به شبکه سراسری گاز متصل 
می شوند و کردستان پیشتاز گازرسانی به 

کشور است.
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم 
کشور تصریح کرد که شبکه ملی اطلاعات 
روستاها در این دولت به 92 درصد رسیده 
است که کردستان در این موضوع نیز پیشتاز 
بود.او عنوان کرد که یک میلیارد دلار 
اعتبار ویژه پروژه های آب مناطق محروم 
درنظرگرفته شده بود و ضریب نفوذ شبکه 
آب روستایی به بالای ۷0 درصد رسیده 

است.
امید ادامه داد که حجم کار مدارس روستایی 
5 برابر خدمات قبل از خود بوده است و 
سالن های آمفی تئاتر و ورزشی در روستاها 
به وجود آمده که ضریب نفوذ آن به حدود 15 

درصد رسیده است.
وی خاطرنشان کرد که اشتغال روستایی 
یکی از تاکیدات معاون اول رئیس جمهوری 
است و کردستان 3۷0 میلیارد تومان طرح 
اشتغال روستایی با 5 هزار طرح و ۸ هزار 
فرصت شغلی هزینه شده است که کردستان 

در این موضوع نیز پیشتاز بوده است.
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم 
کشور گفت: یک میلیون و نیم از جمعیت 
روستایی بیمه رایگان شده اند و سهم 
کردستان نیز بسیار خوب بوده  و یک 
سوم سهم بیمه نیز توسط دولت پرداخت 

می شود.
وی اظهار کرد که 20 هزار میلیارد تومان به 
دهیاری ها تخصیص داده شده بود که 1۸ 
هزار میلیارد تومان آن در 3 سال گذشته در 
اختیار دهیاری های کشور قرار گرفته است.

امید افزود که مجموعه  این تحولات موجب 
شده نرخ مهاجرت روستاییان کاهش یابد و 
به زیر یک دهم درصد برسد و در سال آینده 
نیز طبق پیش بینی ها به صفر خواهد رسید.

عضـو کمیسـیون آمـوزش و تحقیقـات 
تزریـق  در  اولویـت  گفـت:  مجلـس 
نخسـتین واکسـن های کرونا می بایسـت 
بـا سـالمندان در خانه هـای سـالمندان و 
کارکنان بهداشـت و درمان کشـور باشـد 

و فرهنگیـان در اولویـت نیسـتند.
مهـرداد ویـس کرمـی، عضو کمیسـیون 
آمـوزش و تحقیقـات مجلـس، در گفتگو 
بـا میـزان در خصـوص اینکـه می تـوان 
بـرای رونـد آمـوزش حضـوری، بـرای 
معلمان و اسـاتید دانشـگاه، فرهنگیان در 
الویت هـای اولیـه بـرای دریافت واکسـن 
قـرار گیرند، گفت: قشـر درمانگـر در خط 
مقـدم هسـتند و بـه شـدت در معـرض 
ابتلا بـه بیمـاری کرونـا می باشـند، اینکه 
بیمارسـتان ها بخـش بزرگـی از ظرفیـت 
بسـتری بیمـاران کرونایـی را بـه خـود 
اختصاص داده اند و پرسـتاران و پزشـکان 
عزیـز تمـاس مسـتقیم دارنـد بایـد در 
اولویـت نخسـت قـرار گیرنـد. کارکنـان 
بخـش مراقبت های ویـژه مراکـز درمانی، 
سـپس کادر درمـان و بعـد خانه هـای 
سـالمندان و افـراد بـالای ۶5 سـال در 
اولویـت نخسـت تزریـق واکسـن کرونـا 

قـرار دارنـد. 
وی ادامـه داد: اولویـت فقـط بـا قشـر 
درمانگـر اسـت کـه مسـتقیما بـا ویروس 
کرونـا درگیر هسـتند و بـه طـور طبیعی 
بایـد در الویـت قـرار گیرنـد و در اولویـت 
بعدی افـرادی کـه ناچـارا با ایـن ویروس 
بـه هـر نحـوی درگیـر هسـتند قـرار 

میگیرنـد؛ و از طـرف دیگـر اگـر بتوانیـم 
واکسـن را تهیـه کنیـم و بـا توجـه بـه 
نیازهای مـان اینکـه آیـا همخوانـی دارند 
یـا نـه از اولویـت زدن واکسـن برخـوردار 
باشـند. در اصـل اولویـت دادن بـه یـک 
گـروه اگـر خـارج از اصـول باشـد کار 
درسـتی نیسـت و نتیجـه درسـتی را هم 

در جامعـه نخواهـد داشـت. 
ویس کرمـی افـزود: فقـط باید شـرایط و 
میـزان تمـاس بـا ویـروس کرونـا اولویت 
بنـدی شـود، چـون ایـن افـراد آسـیب 
پذیرتـر هسـتند؛ و بایـد اولویت بنـدی از 
آنجا شـروع شـود و باید این توجه داشـت 
کـه هیـچ قشـری بـه انـدازه درمانگـر در 
اولویت نیسـتند؛ و با ایمنی قشـر درمانگر 
می توان با اطمینان بیشـتر از افـراد بیمار 
کرونایـی محافظـت و در راسـتای نابودی 

ایـن بیمـاری تـلاش کنند. 
عضـو کمیسـیون آمـوزش و تحقیقـات 
مجلـس اظهـار کـرد: اگـر بگوییـم کـه 
بـرای قشـر فرهنگـی هـم در اولویـت 
واکسـن کرونـا قـرار بگیرنـد و قبـل از 
بقیـه از امتیـاز واکسـن کرونـا بهره مند 
شـوند، شـاید حـرف اشـتباهی نباشـد، 
قشـر  دادن  ر  قـرا ولویـت  ا بـا  ولـی 
نـش آمـوزان هـم  یـد دا فرهنگـی، با
ز واکسـن کرونـا بهره منـد شـوند و  ا
همینطـور خانـواده دانـش آمـوزان کـه 
در واقـع کل افـراد جامعـه می شـوند. 
ایـن نماینـده مجلـس تاکیـد کـرد: مـن 
بـا اولویـت بنـدی سـتاد کرونـا موافـق 
هسـتم و این دسـته بندی بسـیار درست 
و عادلانـه اسـت و کسـی نبایـد خـارج از 

اولویـت واکسـن بزنـد. 

کاوش هـای باستان شناسـی کُنار صنـدل بعد از 
وقفـه 13 سـاله با هـدف تعییـن عرصـه و حریم 
محوطـه کنارصندل جیرفت با مجوز پژوهشـگاه 
میراث فرهنگی و گردشـگری از سـر گرفته شـد.
به گزارش ایسـنا، تپـه باسـتانی کنارصنـدل در 
روسـتایی به همیـن نـام در شهرسـتان جیرفت 
واقع شـده کـه در اوایل دهـه ۸0 و بر اثـر طغیان 
هلیـل رود بخشـی از ایـن گنجینـه گرانبهـای 
نهفته در خـاک، نمایان شـد و در ابتـدا با هجوم 
غارتگـران بخـش زیـادی از اشـیاء ایـن تمـدن 

کهـن بـه یغمـا رفت.
در سـال 13۸1 تیـم کاوش به سرپرسـتی دکتر 
یوسـف مجیـدزاده مسـئولیت کاوش در ایـن 
سـایت باسـتانی را بـر عهـده گرفـت که تا سـال 
13۸۶ کار کاوش و حفاری ادامه داشت و حاصل 
آن اشـیای تاریخی بود که روایتگـر تمدنی کهن 
بودند؛ تمدنی که قدمت آن براسـاس اشـیای به 
دسـت آمده به سـه هزار سـال قبل از میلاد)پنج 
هزار سـال( می رسـید. متاسفانه از سـال 13۸۶ 
تاکنـون دیگـر کاوشـی در این سـایت باسـتانی 

صـورت نگرفت.
کاوش ها پس از ۱۳ سال آغاز شد

امـا ایـن روزهـا دوبـاره و بعـد از وقفه 13 سـاله، 
کاوش در کنارصندل آغاز شـده که قرار اسـت دو 
ماه ادامه داشـته باشـد و ایـن کاوش در راسـتای 
تعیین عرصه و حریم این سـایت باستانی صورت 
می گیـرد کـه بـه گفتـه سرپرسـت تیـم کاوش 
از اولیـن اقدامـات ثبـت جهانـی کنارصنـدل به 

شـمار مـی رود.دکتـر “نصیـر اسـکندری” عضو 
هیات علمی دانشـگاه تهـران که سرپرسـتی این 
فصل از کاوش هـای باستان شناسـی کنارصندل 
را بـر عهـده دارد در گفت و گـو با ایسـنا محوطه 
باسـتانی کنارصنـدل را یکـی از مهـم تریـن 
شـهرهای عصـر مفـرغ در جنـوب غـرب آسـیا 
دانسـت کـه دارای ارزش جهانـی اسـت و افزود: 
محوطـه باسـتانی کنارصنـدل در مرکـز دشـت 
جیرفـت قـرار دارد کـه پیـش از ایـن در دهـه 
۸0 خورشـیدی، ایـن محوطـه توسـط یـک تیم 
بین المللی به سرپرسـتی دکتر یوسف مجیدزاده 
کاوش و در پـی آن، وجود یک شـهر اولیه متعلق 
به عصـر مفـرغ در دره هلیـل رود محرز شـد.وی 
هـدف از کاوش هـای باسـتانی در ایـن محوطـه 
را تعییـن عرصـه و حریم آن بـرای ثبـت جهانی 
دانسـت و گفت: ایـن اقـدام در راسـتای حفاظت 
از این محوطه کم نظیر اسـت و هـدف علمی این 
کاوش مشـخص کـردن وسـعت شـهر متعلق به 

هزاره سـوم پیش از میـلاد کنارصندل اسـت که 
مـی توانـد اطلاعـات ارزشـمندی از فرم شـهری 
کنارصنـدل را در پـی داشـته باشد.سرپرسـت 
کاوش هـای باستان شناسـی کنارصنـدل بـا 
بیـان ایـن مطلب کـه پـس از 13 سـال وقفـه در 
کاوش هـای کنارصنـدل، بـا حمایت پژوهشـگاه 
دیگـر  بـار  گردشـگری  و  میراث فرهنگـی 
پژوهش هـای میدانـی باستان شناسـی در ایـن 
محوطـه مهـم از سـر گرفتـه شـده، اظهـار کرد 
:کاوش و تعییـن عرصه و حریم سـایت باسـتانی 
کنارصنـدل از اقدامـات اولیـه ی برنامـه ثبـت 
جهانـی کنارصنـدل محسـوب می شـود کـه به 

مـدت دو مـاه ادامـه دارد.
وی ثبت جهانی کنارصندل را مسـتلزم همکاری 
و هماهنگی همه مسـئولان شهرسـتان جیرفت 
و منطقـه جنـوب کرمـان دانسـت و افـزود: بـا 
همراهـی و مسـاعدت همگانی این مهـم هر چه 

سـریع تر بـه نتیجـه خواهد رسـید.

طلسم ۱۳ ساله کاوش های 
باستان شناسی کُنارصندل شکست

آیا معلمان در اولویت تزریق 
واکسن کرونا قرار می گیرند؟

تیم تکواندو مس کرمان در پایان رقابت های لیگ برتر تکواندو 
کشور، عنوان سومی فصل قبل خود را تکرار کرد و به مدال برنز 

رقابت ها رسید.
در رقابت های نیمه نهایی لیگ برتر تکواندو کشور که صبح امروز 
در تهران برگزار شد، تیم تکواندو مس کرمان در حالی برابر تیم 
قدرتمند لوازم کن تن به شکست ۶ بر 2 داد که هوگو پوشان مس 
در بسیاری از اوزان رقابت شانه به شانه و بسیار نزدیکی با رقیبان 

خود داشتند.
در مبارزه اول دو تیم و در وزن به علاوه ۸۷ ابتدا سجاد مردانی 

تکواندوکار مس برابر رقیب خود به پیروزی ۶ بر 3 دست یافت.
در وزن 5۸ کیلو در حالی نریمان مردانی تکواندوکار مس با نتیجه 
3۶ بر 33 از حریف خود پیش بود، اما با ده اخطاره شدن، این وزن 

را واگذار کرد.
در وزن ۶3 کیلو گرم نیز محمد صادق دهقانی تکواندو کار مس با 
حریف خود در امتیاز 20 مساوی شدند، اما در راند طلایی مغلوب 

حریف خود شد.
در وزن ۸۷ کیلو محمد رضا خانی از تیم مس حریف خود را 
شکست داد، اما در اوزان ۸0، ۶۸ و ۷4 رامین حسینقلی زاده، 
مهدی یوسفی و سیدامیدحسینی رقابت را به تکواندوکاران کن 
واگذار کردند تا در نهایت تیم مس با نتیجه ۶ بر 2 در نیمه نهایی 

مغلوب تیم لوازم خانگی کن شود.
تکواندوکاران مس به همراه تیم فرمانیه با کسب عنوان سومی 
مشترک، مدال برنز رقابت های این فصل را از آن خود کردند و در 
مراسم اختتامیه این رقابت ها که عصر امروز برگزار می شود بر روی 

سکو خواهند رفت.
رقابت های لیگ برتر تکواندو این فصل کشور با حضور هشت تیم 
برگزار شد که در دور اول تیم ها در دو گروه به مصاف هم رفتند که 
تیم مس کرمان با صعود از گروه خود به دور پایانی این مسابقات 

صعود کرد و در نهایت در رتبه سوم مسابقات قرار گرفت.

گزارش
ایسنا

تکواندوکاران کرمانی بر سکوی 
سوم مسابقات لیگ برتر

بیش از ۸۵ درصد 
دانش آموزان در شاد 
فعالیت مستمر دارند

یک میلیون ونیم از 
جمعیت روستایی بیمه 

رایگان شده اند

زان
 می

س:
عک

سنا
: ای

س
عک

رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح کشور گفت: رسیدگی به پرونده 
سانحه سقوط هواپیمای اوکراینی در دادسرای نظامی به اتمام رسیده 
است.به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین بهرامی در حاشیه 
بازدید از دادسرای نظامی شهرستان شاهرود گفت: با اتمام رسیدگی به 
پرونده حادثه سقوط هواپیمای اوکراینی در دادسرای نظامی، این پرونده 
هم اکنون در مرحله تدوین کیفرخواست است.وی افزود: مراحل محاکمه 
پس از طی فرآیند مقدماتی با حضور متهمان و اولیاء دم در دادگاه آغاز 
می شود.بر اساس گزارش سازمان قضایی نیروهای مسلح، حجت الاسلام 
والمسلمین بهرامی همچنین با یادآوری اجرای طرح بازگشت به سنگر 
در نیروهای مسلح گفت: از سال 9۸ تا نیمه اول سال 99 بیش از 25 هزار 

سرباز ترک خدمت کرده به خدمت مقدس سربازی بازگشته اند.

اتمام رسیدگی به پرونده هواپیمای 
اوکراینی در دادسرای نظامی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سیرجان  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماد ه ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۱۹۰۱۲۰۰۳۶۰۹ هیات اول موضوع قانون تعیینتکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک سیرجان تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای اکبر حسن زاده قرائی فرزند علی بشماره شناسنامه۱صادره  از سیرجان در یک قطعه باغ به 
مساحت ۱۴۴5۴/۹5 مترمربع پلاک ۴۲۴۷ اصلی واقع در در حجت آباد بخش ۳۶ کرمان خریداری از 
مالک رسمی آقای محمد کاظم امیرزاده محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱5 روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدورسند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول :۹۹/۱۱/۱8- تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۳۹۹/۱۲/۰۳

محمد آرمان پور ( رئیس ثبت اسناد و املاک(م.الف ۹01 

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک 

جیرفت   
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده۳ قانون و ماده ۱۳آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی 
اول  شماره۱۳۹۹۶۰۳۱۹۰۱۴۰۰۴۴۲۱-۹۹/۰۹/۱۹هیات  برابررای 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای یحیی مسلمی مهنی 
فرزند امیربشماره شناسنامه ۲8۶صادره ازجیرفت در ششدانگ 
یک باب خانه  به مساحت ۲۷8.8۱متر مربع پلاک -فرعی 

از58۰- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک -فرعی از 58۰-
بخش  جیرفت   سبزپوشان  دراراضی  واقع  دو  قطعه  اصلی 
۴5کرمان خریداری از مالک رسمی آقای سید اکبر هاشمی رضا 
محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت 
به فاصله ۱5روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهدشد .   تاریخ 

انتشار نوبت اول:۹۹/۱۱/۱۹ – تاریخ انتشارنوبت دوم :۹۹/۱۲/۰۳
جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

سیرجان   
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماد ه ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
موضوع  اول  هیات   ۱۳۹۹۶۰۳۱۹۰۱۲۰۰۳8۱۳ شماره  رای  برابر 
قانون تعیینتکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک سیرجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای فاطمه گلزاری فرزند 
قطعه  یک  در  سیرجان  از  شناسنامه ۲۲۶صادره  بشماره  رضا 
خانه و باغچه یه مساحت ۲۳۹۳/8۰ متر مربع پلاک ۲۷۱ و 
۲۷۲ اصلی واقع در بلورد بخش ۳۹ کرمان خریداری از مالک 
رسمی آقای مراد حسینعلی پور محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روزآگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدورسند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/۱۱/۱8

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۳۹۹/۱۲/۰۳
محمد آرمان پور ( رئیس ثبت اسناد و املاک(م.الف ۹0۳ 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک گلباف   
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۱۹۰۶۲۰۰۰۶۲5 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گلباف تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم خدیجه ابراهیمی نسکی فرزند 
اصغر بشماره شناسنامه۳5۰صادره از گلباف در ششدانگ یک باب 
خانه به مساحت ۱58متر مربع پلاک۲ -فرعی از۳۴۷اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک – ۳۴۷-اصلی بخش ۲۷ کرمان واقع در 
گلباف خیابان مالک اشتر جنب مسجد صاحب الزمان خریداری 
از مالک رسمی آقای رمضان مهدی زاده محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. م/الف ۱5۰۱
نوبت  انتشار  تاریخ    -۹۹/۱۲/۰۳ اول:  نوبت  انتشار  تاریخ 

دوم:۹۹/۱۲/۱8
محمد مقصودی - رئیس ثبت اسناد املاک

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

 برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است.لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح زیر به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱5 روزآگهی می شود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض دادخواست 

خود را به مرجع قضایی تقدیم تقدیم نماید.
املاک واقع در بخش ۱۳ کرمان شهرستان زرند

خانم الهام ترکزاده سلیمان آبادی فرزند رضا به شماره شناسنامه 55۴ صادره از زرند در ۱.5 دانگ مشاع از 
ششدانگ خانه به مساحت ششدانگ ۲58.8۰ مترمربع مفروز و مجزی از پلاک 5 فرعی از ۲۳8۹ اصلی 

واقع در زرند خیابان ۱۷ شهریور خریداری از مالک رسمی آقای اسداله منتظری خادم.
خانم بتول ترکزاده سلیمان آبادی فرزند رضا به شماره شناسنامه ۹۶ صادره از زرند در ۱.5 دانگ مشاع از 
ششدانگ خانه به مساحت ششدانگ ۲58.8۰ مترمربع مفروز ومجزی از پلاک 5 فرعی از ۲۳8۹ اصلی 

واقع در زرند خیابان ۱۷ شهریور خریداری از مالک رسمی آقای اسداله منتظری خادم.
آقای مرتضی دهقانزاده فرزند حسین به شماره شناسنامه ۱۲۳۰ صادره از زرند در ۱.5 دانگ مشاع از 

ششدانگ خانه به مساحت ششدانگ ۲58.8۰ مترمربع مفروز 
مجزی از پلاک 5 فرعی از ۲۳8۹ اصلی واقع در زرند خیابان ۱۷ شهریور خریداری از مالک رسمی آقای 

اسداله منتظری خادم.
خانم معصومه ترکزاده فرزند رضا به شماره شناسنامه ۲۱5 صادره از زرند در ۱.5 دانگ مشاع از ششدانگ 
خانه به مساحت ششدانگ ۲58.8۰ مترمربع مفروز و مجزی از پلاک 5 فرعی از ۲۳8۹ اصلی واقع در زرند 

خیابان ۱۷ شهریور خریداری از مالک رسمی آقای اسداله منتظری خادم.م الف ۱۹5
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۳۹۹/۱۱/۱۹-تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۳۹۹/۱۲/۳

حسین توحیدی نیا_ رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

با توجه به کم آبی و خشکسالی در کشور و به 
خصوص مشکلات کم آبی و همچنین پروژه انتقال 
آب از سرشاخه های هلیل  رود به کرمان وبینار 
تخصصی منابع و مسائل آب توسط دانشگاه جیرفت 
برگزار شد.دکتر طیبه مصباح زاده استاد دانشکده 
منابع طبیعی دانشگاه تهران در این وبینار گفت: با 
انتقال آب به کرمان وضعیت جازموریان به حدی بد 
می شود که نفس کشیدن در استان کرمان بسیار 
بسیار سخت تر از نفس کشیدن در این دوره کرونایی 
خواهد بود. اگر مدیریت نداشته باشیم ممکن است 
بحران ها به حدی باشد که نتوانیم کنترل کنیم. در 
حال حاضر 22 استان کشور تحت تاثیر فرسایش 
بادی هستند. مصباح زاده افزود: طوفان سه هفته 
قبل کرمان، از نمونه گردوغبار بود، این طوفان ها 
آلارم هشدار طبیعت هستند، یعنی شما در بحث 
آب مدیریت درستی نداشتید دچار بحران شده  و 

باید برنامه ریزی کنید.
بحران در تالاب جازموریان

این استاد دانشکده منابع طبیعی دانشگاه تهران 
تصریح کرد: بسیاری از تالاب های کشور از بین 
رفته یا در حال خشک شدن هستند به عنوان مثال 
جازموریان که یکی از تالاب هایی است که به لحاظ 
تنوع زیستی و اکوسیستمی در حفظ شرایط منطقه 
برای طوفان  ای گردوغبار می تواند موثر باشد. 25 
درصد طوفان های گردوغبار به جازموریان ربط 
دارد و طبق مطالعاتی که اخیرا انجام شده نشان 
می دهد از این میزان نیز بیشتر است. این تالاب در 
گذشته حیات تنفسی ۷ میلیون نفر از انسان هایی 
را که پیرامون خودش زندگی می کردند را تامین 

می کرده اما امروز با بحران های جدی روبروست و 
اگر روی آن برنامه ریزی نشود می تواند مشکلات 

بسیاری را بوجود بیاورد.
تهدیداتی که نباید نادیده گرفت

دکتر حمزه احمدی مدیرکل منابع طبیعی جنوب 
استان کرمان نیز در این وبینار گفت:حوزه های 
آبخیز منطقه جنوب کرمان )جیرفت و کهنوج( 
با وسعت 3۷309۶2هکتار، حدود 3.2 درصد 
از مساحت کل کشور را به خود اختصاص داده 
که براساس تقسیم بندی سطوح تحت پوشش 
طرح های آبخیزداری و آب خوانداری در کشور 
شامل حوزه های آبخیز: فاقد سد، سدهای موجود 

و در دست ساختمان به شرح جدول زیر هستند.
او افزود:فرسایش خاک و تولید رسوب،تشدید 
روند، سیل خیزی ناشی از تغییرات اقلیمی،بیلان 
منفی آبخوان های زیرزمینی و خطر فرونشست 
زمین و خطر به هم خوردن تعادل اکولوژیک و 
هیدرولوژیک حوزه های آبخیز تهدیداتی هستند 
که نباید آنها را نادیده گرفت.با استفاده از روش های 
مکانیکی نظیر احداث بندهای خاکی،سنگی ملاتی، 
گابیونی، خشکه چین، اجرای پخش سیلاب، دیوار 
ساحلی و…سعی کرده ایم مشکلاتی که در جنوب 

کرمان به وجود آمده را رفع کنیم.
 جازموریان در لیست دشت های ممنوعه 

کشور قرار دارد
دکتر فرشاد سلیمانی نیز در وبینار تخصصی منابع 
و مسائل آب گفت: در بحث انتقال آب نیاز است 
پیامدها و پیوست های زیست محیطی هر دو مبدا و 

مقصد را در نظر گرفت تا مشکلی ایجاد نشود.
او تصریح کرد:وقتی وارد بحث انتقال آب می شویم 
باید میزان منابع آبی زیرزمینی را در نظر بگیریم. 
طبق نقشه سازمان برنامه و بودجه کشور بیشتر 

دشت های استان جزو دشت های ممنوعه قرار 
گرفته اند و این یعنی شما حق برداشت از این 
دشت ها را ندارید. این نقشه نشان می دهد در جنوب 
کرمان وارد فاجعه  ی آب شده ایم یکی از معیارهای 
انتقال آب این است که مبدا با مشکل آب مواجه 
نباشد، اکنون مبدأ این پروژه یعنی جازموریان با 
مشکل کمبود آب مواجه است پس این معیار رد می 
شود و این پروژه پروژه ای مناسب قلمداد نمی شود.

دکتر سلیمانی اضافه کرد: در کنار پروژه های انتقال 
آب پروژه های دیگری هم در استان انجام شده و در 
یک مقایسه که انجام شده یک پروژه تحت عنوان 
طرح همیاران آب و پروژه دیگر انتقال آب از دریای 
عمان به کرمان بررسی شده، تقریبا 1۷ هزار و ۷00 
میلیارد تومان برای پروژه انتقال آب به کرمان هزینه 
شده و پیش بینی می شود 554 میلیون مترمکعب 
آورد آبی داشته باشد اما پروژه ی کوچک همیاران 
آب ۶29۷  میلیارد تومان هزینه داشته و تقریبا 
190۸ میلیون متر مکعب هم صرفه جویی آب به 
دنبال داشته و چیزی حدود یک سوم هزینه پروژه 
انتقال آب در اینجا هزینه شده و 4 برابر میزان آبی 
که پروژه های انتقال آب آورد داشته مفید بوده پس 
بهتر است پروژه هایی که آورد آبی بیشتر و هزینه 
های کمتری در بردارند در دستور کار مسوولان 

قرار گیرند.
پروژه انتقال آب سرشاخه های هلیل به 

کرمان مجوز و پیوست زیست محیطی ندارد
او با اشاره به اینکه پیامدهای انتقال آب در 
بین 150 پروژه ای که در جهان انجام شده 
اقتصادی،  بخش های  بررسی شده گفت:در 
اجتماعی،هیدرولوژیکی و محیط زیستی این 
پروژه ها هیچ پیامده مثبتی دیده نشده،بیش 
از 90درصد پیامدها منفی بوده و اعتراضات، 

مناقشات،افزایش فقر و بیکاری و…را بدنبال داشته 
و پیامدهای مثبتی هم اگر بوده سیاسی بوده که 
برای برخی افراد برد سیاسی داشته است. سلیمانی 
با بیان اینکه جازموریان آبی برای انتقال ندارد گفت: 
پروژه انتقال آب از سد صفارود به کرمان شامل 100 
تونل است که تونل و سد آن مجوز زیست محیطی 
دریافت نکرده  و پیوست زیست محیطی نیز ندارند، 
در نظر بگیرید اگر پیوست آنها صادر نشود چه 
اتفاقی می افتد؟ مجوز زیست محیطی این پروژه ها 

ممکن است صوری باشد.
فاجعه زیست محیطی گریبان جازموریان را 

گرفته است
او ادامه داد: شهر کرمان به طور متوسط شاید 
نزدیک 50 میلیون مترمکعب آب لازم داشته 
باشد و قرار بر این است 50 میلیون متر مکعب آب 
سالانه از سد صفارود انتقال داده شود آیا واقعا آب 
استان کرمان به انتها رسیده؟ اگر کاهشی هم اتفاق 
افتاده بصورت پلکانی رخ داده شما ده یا بیست 
درصد کاهش دارید چرا 50 میلیون مترمکعب آب 
انتقال می دهید؟ چرا به دنبال توسعه غیر اکولوژیک 
هستید اگر شهر کرمان نیاز به آب دارد حتما توسعه 
بیش از اندازه شده واکنون توسعه باید به سمتی 
برود که آب وجود دارد. اگر معتقدیم جازموریان 
آب دارد پس چرا توسعه را به سمت جازموریان 
نمی بریم. جازموریان همین الان در بحران بی آبی 
قرار دارد و در آنجا فاجعه زیست محیطی در حال 
رخ دادن است، بیکاری، فقر و … در این منطقه 

بیداد می کند.
کشاورزی در کرمان با افزایش بهره وری 

همراه نیست
او با بیان اینکه چرا تعداد چاه های مجاز و غیرمجاز 
بررسی نمی شود گفت: بیشترین تعداد چاه های 
غیرمجاز در دشت های کرمان حفر شده و بیشترین 
برداشت در این دشت ها انجام می شود. 12 درصد 
نیاز آب شرب در کرمان است و این در حالی است 
که در زمینه کشاورزی ۸5 درصد آب مصرف می 
شود چرا این بخش را مدیریت نمی کنیم؟ مشکل 
اصلی در بخش کشاورزی است در حالی که افزایش 
بهره وری نیست. آیا کشاورزان یا صنعت گران هزینه 
آبی را که مصرف می کنند می دانند؟ منازلی که در 
کرمان هستند آب شرب و غیرشرب شان تفکیک 
شده است؟ برای هوشمند سازی چقدر کار شده 
چه تعداد از چاه های کرمان به وسیله کنتور کنترل 
می شوند؟ الگوی کشت مناسب در کرمان وجود 
دارد؟ فضای سبز کرمان با شرایط کم آبی تطبیق 
دارد؟ مصرف آب خانگی فرهنگ سازی شده 
است؟ در بحث تجارت آب مجازی چقدر کار شده 
است؟ چقدر تولید آب از سیستم های بازچرخانی 
انجام می شود؟ کارهای مدیریتی در بحث آب باید 

انجام شود. 

پروژه انتقال آب هلیل رود مجوز و پیوست زیست محیطی ندارد

بالادست هلیل آبی برای انتقال ندارد

الهام پی پر
گزارش

دکتر سلیمانی با اشاره به اینکه پیامدهای انتقال 
آب در بین ۱۵۰ پروژه ای که در جهان انجام شده 
بررسی شده گفت:در بخش های اقتصادی، 
اجتماعی،هیدرولوژیکی و محیط زیستی این 
پروژه ها هیچ پیامده مثبتی دیده نشده،بیش 
از ۹۰درصد پیامدها منفی بوده و اعتراضات، 
مناقشات،افزایش فقر و بیکاری و…را بدنبال داشته 
و پیامدهای مثبتی هم اگر بوده سیاسی بوده که برای 
برخی افراد برد سیاسی داشته است. سلیمانی با 
بیان اینکه جازموریان آبی برای انتقال ندارد گفت: 
پروژه انتقال آب از سد صفارود به کرمان شامل ۱۰۰ 
تونل است که تونل و سد آن مجوز زیست محیطی 
دریافت نکرده  و پیوست زیست محیطی نیز ندارند، 
در نظر بگیرید اگر پیوست آنها صادر نشود چه 
اتفاقی می افتد؟ مجوز زیست محیطی این پروژه ها 
 نوممکن است صوری باشد.

ان
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س: 
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افزایش قیمت مرغ و ویترین های خالی مغازه های 
مرغ فروشی مشکل این روزهای مردم استان کرمان 
است؛ کالایی که کالای اساسی و نیاز روزمره سبد خانوار 

محسوب می شوند.
مشکل کمبود اقلام اساسی چون مرغ در استان کرمان 
سریال دنباله داری است که مسئولان استان هر روز 
دلایلی را برای آن مطرح می کنند؛ روزی پای مافیای 
مرغ را به میان می کشند، روزی مردم را توصیه به 
نخریدن می کنند و در روزهایی پای عدم تخصیص 
نهاده ها به میان کشیده می شود خلاصه در تمامی این 
بحران ها این سفره مردم است که روز به روز کوچک تر 

و خالی تر می شود.  
اکنون ویترین بیشتر مرغ فروشی ها خالی است و یکی 
از شهروندان با گلایه از اینکه چند روز است که در به 
دنبال مرغ می گردد و دست خالی به خانه برمی  گردد 
گفت: معلوم نیست مسئولان در این شرایط کرونایی 

چکار می کنند؟
یکی دیگر از شهروندان نیز با بیان اینکه بعضی 
مرغ فروشی ها مرغ دارند اما آن را برای مشتری های 

خاص خود نگه داشته اند و آن را به هر قیمتی که بخواهند 
می فروشند افزود: به نظر می رسد که نظارت زیادی در 

توزیع مرغ وجود ندارد.
وی ادامه داد: متاسفانه هر چند وقت یک بار مرغ در 
سطح بازار کمیاب می شود تا به این بهانه قیمت مرغ را 
افزایش دهند و مسئولان فقط وعده تنظیم بازار و کاهش 
قیمت ها را می دهند.یکی از مرغ فروشی های کرمان با 
اشاره به اینکه در حال حاضر قیمت مرغ در استان کرمان 
کیلویی 22هزار و ۸00 تومان اعلام شده گفت: مرغداران 
کرمانی حاضر نیستند مرغ خود را با این قیمت کشتار 

کنند و به همین دلیل با کمبود مرغ مواجه هستیم.
مهدی حسینی نژاد مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
استان کرمان در ارتباط با افزایش قیمت و کمبود 
مرغ در استان کرمان اظهار داشت: به دلیل مسائلی و 
کمبودهایی که در حوزه مرغ در استان کرمان داریم به 
عنوان دبیر کارگروه تنظیم بازار استان کرمان از مردم 

عذرخواهی می کنم.
وی با اشاره به برنامه ها و پیش بینی هایی که در کارگروه 
تنظیم بازار استان کرمان در این راستا انجام شده گفت: با 
کمک همه دستگاه ها این مشکلات به سرعت و به زودی 

رفع خواهد شد.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان با بیان 
اینکه در استان کرمان روزانه به چیزی در حدود 200 
تا 220 تن مرغ نیاز داریم افزود: برای تأمین نیاز استان 

روزانه به 135 هزار عدد جوجه ریزی نیاز داریم.
وی با بیان اینکه دوره جوجه ریزی 45 روزه است 
و مشکلاتی که امروز در استان مواجه هستیم به 
چالش هایی است که حدود 50 روز قبل در استان وجود 
داشته است عنوان کرد: این روزها حدود ۷0 تن کشتار 
روزانه مرغ در استان انجام می شود که 30 درصد نیاز 

استان است.
حسینی نژاد با اشاره به اینکه مرغداران ما در آن روزها 
به مشکل عدم تخصیص نهاده ها مواجه بودند که با 
پیگیری های انجام شده این مشکل آنها رفع شده است 
گفت: با توجه به قول هایی که مسئولان جهاد کشاورزی 
در کارگروه تنظیم بازار استان دادند تا چند روز آینده 

مشکل مرغ در استان کرمان رفع خواهد شد.
وی با بیان اینکه کارگروه تنظیم بازار ملی بر اساس 
یکسری آیتم ها قیمت گذاری در حوزه مرغ را انجام داده 
است افزود: هفته گذشته قبادی دبیر کارگروه تنظیم بازار 
کشور به استان کرمان دعوت شد و به دلیل گستردگی 
استان و هزینه بالای حمل مرغ در استان مجوزی 
دریافت کردیم تا کارگروه تنظیم بازار استان کرمان 
اختیاراتی داشته باشد و بتواند قیمت مرغ را تا حدود 15 

درصد مدیریت کند.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان با اشاره 
به اینکه براساس این مجوز قیمت در استان کرمان 
در حال حاضر 22 هزار و ۸00 تومان است ادامه داد: 

گلایه ای که ما در استان کرمان به دلیل تفاوت قیمت 
مرغ در استان های همجوار است که منجر به خروج مرغ 

از استان کرمان می شود.
وی با بیان اینکه مصوبه داشتیم که تا اطلاع ثانوی از خرج 
مرغ در استان باید جلوگیری شود گفت: عدم وجود مرغ 
در بازار کاملًا مشهود بوده و با کمبود مرغ در سطح بازار 

روبه رو هستیم.
حسینی نژاد با اشاره به اینکه در جنگ اقتصادی که 
درگیر آن هستیم در حوزه بازار با دو پدیده شوم گرانی و 
گرانفروشی مواجه هستیم که بالغ بر 90 درصد مسائلی 
که در بازار داریم به دلیل گرانی است نه گرانفروشی ادامه 
داد: عوامل نظارتی در حال رصد بازار هستند و امسال 
بالغ بر 500 درصد بازرسی های ما در استان افزایش 

یافته است.
وی با بیان اینکه گرانفروشی تنها 10 درصد است اما 90 
درصد بازار گرانی است تصریح کرد: اگر بخواهیم با 10 
درصد گرانفروشی برخورد کنیم قطعاً کمبودها بیشتر 
هم خواهد شد و برخورد قهرآمیز با گرانفروشی چالش 
بزرگتری ایجاد می کند و این مسئله باید مدیریت شود.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان با اشاره 
به حضور وزیر جهاد کشاورزی در استان کرمان گفت: 
مجوزات خوبی برای ایجاد مرغداری جدید در استان 
دریافت کردیم تا بتوانیم کمبودهای استان را جبران 

کنیم.

 داستان مرغ ادامه دارد
کمبود مرغ، صف های طولانی در روزهای کرونایی، ویترین های خالی و وعده های مسئولان مشکل این روزهای مردم استان کرمان است. 

ویترین های خالی مرغ فروشی ها و کمبود مرغ در کرمان؛ آیا وعده مسئولان به بحران پایان می دهد؟ 

ایرنا
گزارش
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روزهای پایانی سال ۹۹ را در شرایطی سپری 
می کنیم که مسئولان به دلیل شیوع ویروس 
کرونا و موج چهارم شیوع این بیماری در کشور، 
بیش از همیشه به عدم حضور مردم در اجتماعات 
و در خانه ماندن توصیه می کنند و در این شرایط 
شهروندان کرمانی به دلیل کمبود در برخی 
اقلام اساسی مجبورند نه تنها خطر حضور در 
اجتماعات که رنج ایستادن در صف های طولانی 
و جست وجوی مغازه های کوچک و بزرگ را به 
امید یافتن مرغ تحمل کنند.  



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره ۱۰، نبش شرقی ۲
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: ۰۹۱۳۱۴88۶8۴     ۴۳۲۱۳۶8۴-85- ۰۳۴
تلفنخانه کرمان: ۰۳۴-۳۲۴8۷۴۷۷

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

۹۳۳ پیاپــی  شــماره  چهــارم     ســال       ۱۳۹۹ اســفند   ۳ یکشــنبه   

پیش چاپ و چاپ: مهدوی)03432134838(

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

هر
س: م

عک
رنا

: ای
س

عک

غارنشینان 
اساسا هر چیزی که لذت بخشه، ممنوعه!     

دیالوگ
گوزن ها 

 وقتی میباختی باهات شریک میشدم،
وقتی میبردی تنهات میذاشتم...

دیالوگ
 Boyhood 

آدمـای بـا اسـتعداد زیـادی هسـتن کـه میخوان سـخت کار کنـن، ولی یه 
 مشت آدم بیشعور بی استعداد که سخت تر کار میکنن ازشون جلو میزنن!

دیالوگ

ممنوعیت ورود خودروهای 
غیر بومی به شهرستان سیرجان 

بستری ۱2 نفر و مرگ 
یک بیمار در شبانه روز گذشته

معاون سیاسی،امنیتی،اجتماعی و انتظامی استاندار کرمان گفت:ورود خودروهای شخصی 
با پلاک سیرجان به شهرهای دیگر کشور ممنوع و همچنین ورود خودروهای غیربومی به 

این شهرستان نیز ممنوع است.
محمدصادق بصیری روز گذشته در شصت و چهارمین جلسه ستاد مقابله با کرونای استان 
کرمان گفت:ویروس کرونا به شکل عادی و جهش یافته در جهان در حال تاخت و تاز است.
او با اشاره به آمار ابتلا وفوتی ها در کشور اظهار کرد: متاسفانه استان خوزستان وضعیت 
نگران کننده ای دارد و در سطح کشور 1۶۸شهر در وضعیت آبی کرونایی، 21۷شهر در 

وضعیت زرد و 11شهر در وضعیت قرمز و مابقی در وضعیت نارنجی کرونایی قرار دارند.
بصیری افزود: 12شهر استان در وضعیت آبی، 10شهر در زرد کرونایی قرار دارند و متاسفانه 

سیرجان در وضعیت نارنجی است.
او با اشاره به سفر خود به سیرجان اظهارکرد:مشاهده کردم که ورودی های سیرجان کنترل 
نمی شد که دلیل آن را عدم ارسال ابلاغیه اعلام کردند. فرمانداران بدانند فقط در وضعیت 
آبی و زرد ورودی شهرها کنترل نمی شود و منع تردد شبانه در همه وضعیت ها الزامی است 
و منتظر ابلاغیه نباشید.بصیری اظهارکرد:در ستاد تسهیلات سفرهای نوروزی پیشنهاد 
دادیم که سفرها با نگاه کرونایی مدیریت شود و سفر به شهرهای نارنجی و قرمز مجاز نیست 

و همچنین افراد دارای تست مثبت کرونا مجاز به سفر نیستند.
به گزارش ایسنا معاون استاندار کرمان با بیان این مطلب که امسال مراسم اعتکاف برگزار 
نمی شود، تصریح کرد: با توجه به آغاز سفرها از دهه سوم اسفندماه بنابراین از 20اسفندماه 

کنترل های جاده ای با حساسیت بیشتری انجام شود.

به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی کرمان دکتر مهدی شفیعی سخنگوی این دانشگاه 
عصر شنبه دوم اسفندماه با بیان اینکه طی 24 ساعت گذشته، 12بیمار جدید کرونا 
در بیمارستان های استان بستری شده اند،گفت:»هشت نفر از آن ها از حوزه  دانشگاه 
علوم پزشکی کرمان )شامل راور، رابر، بافت، بردسیر، کوهبنان، کرمان، شهربابک، زرند، 

ارزوئیه( هستند«.
او با بیان این که یک نفر از بستری شدگان جدید از حوزه  دانشگاه  جیرفت و سه نفر هم از 
حوزه  دانشگاه بم هستند، اظهار کرد: »مورد جدیدی از بستری از حوزه  دانشگاه رفسنجان 

و دانشکده سیرجان گزارش نشده است«.
شفیعی ادامه داد: »در حال حاضر، 133 بیمار کرونا در بیمارستان های استان بستری 

هستند«.
او توضیح داد:»۷5 نفر از بیماران بستری در حوزه  علوم پزشکی کرمان، 11 نفر حوزه  
علوم پزشکی رفسنجان، هشت نفر حوزه  جنوب، پنج نفر در حوزه  دانشگاه بم و 34 نفر 
از حوزه  دانشکده علوم پزشکی سیرجان بستری هستند و خدمات بیمارستانی به آن ها 

ارائه می شود«.
او اظهار کرد:»از ابتدای اپیدمی تاکنون 1۶ هزار و 513 نفر در استان، به دلیل ابتلا به کرونا 

بستری شده اند«.
مدیر گروه مبارزه با بیماری های واگیردار دانشگاه علوم  پزشکی کرمان سپس اظهار کرد: 
»متاسفانه در 24 ساعت گذشته، یک مورد جدید از فوت با کرونا در استان گزارش شده 

که از حوزه  دانشکده سیرجان بوده است«.
به گفته  شفیعی، از ابتدای اپیدمی کرونا در استان تاکنون، 249۷ نفر به دلیل ابتلا به کووید 

ـ 19 جان خود را از دست داده اند.

داستانک

نوببا

رسانه
The Walking Dead 

 - از مرگ میترسی؟
 + آره!

- مرگ که ترس نداره. تو می میری و تموم می شه  . 
این ترسناکه که مرگ دوستاتو ببینی!

 هرگز این مواد رو باهم قاطی نکنید.

 بینی های قبل از تو سوء تفاهم بوده!
نامش سایگا است؛ یک نوع بز کوهی در حال انقراض 
در اوراسیا که به کمک بینی دلاورش در زمستان ها، 

هوای یخ زده را گرم می کند و در تابستان ها خشکی و 
گرد و غبار را فیلتر می کند

تونل کندوان که ساختش حدود 10 تا 12 سال برآورد شده 
بود در عرض سه سال ساخته شد.در آن دوره بزرگترین 

تونل طبیعی جهان بود. کارگران که بدون هیچ وسیله 
پیشرفته ای کار می کردند برای تشویق به کار سکه های 5 
ریالی که در اون روزگار بسیار ارزشمند بود روزانه حق مزد 

دریافت می کردند.  از اینستاگرام تاریخ تصویری

زنبورها فرزندان اضافی خود را به دایه ها 
 می سپارند

قبلا گمان می شد زنبورها هر جور 
شده از گ بچه های خود محافظت میکنند و به هیچ عامل 
خارج از کندو اجازه ی نزدیک شدن به بچه ها را نمی دهند! 

اکنون دانشمندان و محققان کشف کرده اند که اتفاقا اگر ببینند 
کندو فضای کافی ندارد و جمعیت کندو قابل کنترل نیست و 

کیفیت عملکرد کندو پایین آمده، بچه ها را به کندوهای اطراف 
می سپارند تا آنجا بزرگ شوند و کار کنند! 

دیالوگ

دانشنامه

حیات 
وحش

اینستاگرام

زیست بوم

آوای محلی           

غزل کاغذی

هم نـَدر چشـونت کـه بروزه  َـ  ب
 نـگاهت ذربـینی سیـنه سوزه
 خریدم زیه خی پارچۀ بلوچی

نـَنَـم داده لـباسـونت بـدوزه

 شاعر : رضاشکری زاده

 با همه بی سر و سامانی ام
 باز به دنبال پریشانی ام

 طاقت فرسودگی ام هیچ نیست
 در پی ویران شدنی آنی ام

 آمده ام بلکه نگاهم کنی
 عاشق آن لحظه طوفانی ام

 دلخوش گرمای کسی نیستم
 آمده ام تا تو بسوزانی ام

 آمده ام با عطش سالها
 تا تو کمی عشق بنوشانی ام

 ماهی برگشته ز دریا شدم
 تا که بگیری و بمیرانی ام

 خوبترین حادثه می دانمت
 خوبترین حادثه می دانی ام؟

 حرف بزن ابر مرا باز کن
 دیر زمانیست که بارانی ام

 حرف بزن حرف بزن سالهاست
 تشنه یک صحبت طولانی ام

 ها به کجا می کشی ام خوب من
 ها نکشانی به پشیمانی ام

شاعر :محمدعلی بهمنی

 تتُی دا وایهَ وونمُ وَهکِ دُنیا
 وُاشِکَه خُلکِ دَردُم چَهکِ دُنیا
 لگَیدَر کوُندِغُرصَه وَر سَرُم که
زَدی مُهکِ دلوم پاوَهکِ  دُنیا

شاعر : *مهدی جلالی *

 هُروجِن دستونی و سُـوز دارن
 سُرونی شیــره ی آغُـوز دارن
 به رَهشیـد نگاهی ناهله هچکه
چِشـونی ارِثـیـه ای رُوز  دارِن

شاعر : یوسف مجیدی

اینفوگرافیک

علامـه ابن خلـکان در کتـاب »وفیـات 
الأعیـان« از قـول ابن جلجـل اندلسـی 
»رازی  می نویسـد:  تاریخـش-  -در 
سـامانی[  نـوح  ]بـن  منصـور  بـرای 
کتابـی در اثبـات صنعـت کیمیا تألیف 
کـرد و آن کتـاب را برداشـت از بغـداد 
بـه نزد آن سـلطان رفت و کتـاب را به 
او تقدیـم کـرد. سـلطان آن کتـاب را 
بـزرگ شـمرد و رازی را بـر تألیـف آن 
سـتایش کـرد و 1000 دینار طلا به او 
داد و بـه وی گفـت: می خواهم آنچه را 
کـه در ایـن کتاب نوشـته ای به مرحله  
عمـل درآوری! رازی بـه او گفـت: ایـن 
کار هزینـه  بسـیاری در بـر دارد و بـه 
فراهم سـاختن ابزار و داروهـا نیاز دارد 
و مراحـل سـخت و فراوانـی باید انجام 

داد تـا بتـوان آن را بـه عرصـه ظهـور 
و عمـل درآورد. منصـور بـه او گفـت: 
هرچـه دارو و ابـزار و وسـایل لازم کار 
صنعت باشـد، دسـتور می دهم همه را 
فراهـم کنند تـا تو با آرامـش کار خود 
را به سـرانجام رسـانی. چـون که همه 
چیـز فراهـم آوردند، رازی مشـغول به 
کار شـد، امـا هـر انـدازه تـلاش کردد 
راه به جایـی نبـرد و از ایـن کار عاجـز 
مانـد. منصـور بـه او گفـت: مـن گمان 
نمی کـردم مـردی دانشـمند و حکیـم 
چنـد دروغی را در کتابی نوشـته و آن 
را حکمـت نـام نهد و دل هـای مردم را 
به آن مشـغول نماید و آنـان را بیهوده 
بـه مشـقت اندازد. آنـگاه منصـور به او 
گفـت: چون تو در نوشـتن ایـن کتاب 

سـختی کشـیدی و بـه نـزد مـا آمدی 
و مشـقت راه را بـر خویشـتن همـوار 
نمـودی مـا نیـز هـزار دینـار طـلا بـه 
سـبب ایـن رنجی کـه متحمل شـدی 
بـه تـو بخشـیدیم، امـا اکنـون باید تو 
را بـرای نوشـتن و نشـر دروغ مجازات 
او  سـر  بـر  را  شـلاق  پـس  کنیـم. 
نشـانیدند و دسـتور داد کتاب )صنعت 
کیمیـا( را بـر سـر او بکوبنـد تـا اینکه 
آن تکه و پاره شـد و توشـه سـفر او را 
مهیـا کـرد و او را راهـی بغـداد نمـود. 
همیـن زدن )کتـاب بر سـر او( موجب 
شـد تـا چشـمانش آب آورد و اجـازه 
نـداد چشـمانش را میل زننـد و گفت: 
دنیـا را دیـده ام«. همین مطلـب را نیز 
علامـه صفـدی بـه اختصـار در کتـاب 
 »الوافـی بالوفیـات« بازگو کرده اسـت.

معتـرض می گویـد: »جهـل  پهنایـی 
بـه درازای تاریـخ دارد. زکریـای رازی 
اعتقاداتـش  به علـت  عمـر  اواخـر  در 
امـا  شـد.  محاکمـه  بارهـا  دادگاه   در 
در  بدانیـد  کـه  اسـت  ناراحت کننـده 
ایـن محاکمه هـا آن قـدر کتاب هایـش 
بـر سـرش کوبیـده شـد کـه بینایـی 
خـود را از دسـت داد و نابینـا از دنیـا 
او  بـه  شـاگردانش  می گوینـد  رفـت! 
گفتنـد حکیـم شـما بدتـر از ایـن را 
معالجـه نمـودی، پـس چـرا خـود را 
معالجـه نمی کنـی. حکیـم در جـواب 
را  چیـز  چـه  کـه  شـوم  بینـا  گفـت: 
ببینـم، سـیاهی جهل، قدرت فاسـد و 
روزگار بد و سـخت مردمـان را؟ گمان 
کنـم همـان کـور باشـم کمتـر زجـر 

» می کشـم!

 -وایتکس+الکل:
 به ریه و کبد اسیب جدی میزند.

 -وایتکس+آمونیاک:
 موجب انفجار میشود.

 -مایع سفیدکننده+سرکه:
 سوختگی چشمی.

 -سرکه+آب اکسیژنه:
 آسیب به ریه و حنجره

-سرکه + انواع 
 تمیزکننده)جوهرنمک(:

 آسیب به ریه وچشم.

بیل گیتس: آرزو دارم از شر ارز 
 دیجیتال خلاص شویم

-بنیان گذار مایکروسافت به وال 
استریت گفته است وی طرفدار بیت 

کوین و یا سایر ارزهای دیجیتال 
نبوده و ارز رمزها فعالیت های مجرمانه 
خاصی را امکان پذیر می سازد و باید از 

 شر آن راحت شد.
-این در حالی است که وی استفاده 

از ارز دیجیتال در بنیاد خود را رد 
نکرده است.

بارقه های امید برای جلوگیری از 
انتقال کووید19 در یک اسپری بینی 

 جدید دیده می شود.

این اسپری لیپوپپتیدی که روی 
راسو های اهلی که ریه مشابهی با 
انسان دارند، جواب مثبت داده و 
 نمیگذاره ویروس وارد سلول شود.

نکته مهم: اسپری ارزونه و نیاز به 
دمای پایینم نداره

ضمنا به هیچ عنوان مارک های مختلف تمیزکننده 
را با یکدیکر مخلوط نکنید.

 چرا زکریای رازی نابینا شد


